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わが省の H7N9流行状況は安定 ： 省衛計委 

広東省本年初の H7N9患者を報告 冬春は鳥フルのピーク期 
广东省卫计委 www.gdwst.gov.cn 2018-02-11 14:27:19 来源： 粤卫信 

新浪广东 gd.sina.com.cn 2018-02-12 08:03 信息时报 

‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐ 

（広東省衛計委） 

『中国疾病予防管理情報システム』のデータに基づくと、02月 10日 00:00までの時点で、2018年わが

省は H7N9患者 1名を報告していた（中山市は 02月 10日に報告）。 

モニタリングの結果では、H7N9ウィルスの人への感染力や毒性、ヒトヒト間の感染力が変化したとい

うエビデンスは見つかっていない。 

専門家は、「H7N9患者の一般的な致命率は 30～40％前後であり、毎年冬から春にかけてのシーズンは

H7N9など鳥インフルエンザのハイシーズンとなる。人々は、日常生活中では病死した鳥への接触を極力

避け、活禽への直接接触を避けること； 農村地区の人々は、検疫証明書のない活禽を流しの屋台から購入

したり、それらを飼育したりしないこと； 鳥類への接触歴があり発熱及び気道感染症の症状があるものは、

マスクを着用し、直ちに現地の医療機構を受診し、主体的に自らの鳥類暴露歴の有無を伝えること」とア

ドバイスしている。 

 

（新浪広東） 

情報時報 （記者： 張 秀麗） 

昨日、記者は、省衛生計生委のオフィシャル微信から、中国疾病予防管理情報システムのデータにより、

02月 10日 00:00までの時点で、2018年わが省は H7N9患者 1名を報告していた（中山市は 02月 10日に

報告）が、これが広東省では本年初の H7N9患者となると知った。 

モニタリングの結果では、H7N9ウィルスの人への感染力や毒性、ヒトヒト間の感染力が変化したとい

うエビデンスは見つかっていない。 

春節が近づいており、また、活禽交易が盛んになる時期になっている。 これについて、専門家は、「H7N9

患者の一般的な致命率は 30～40％前後であり、毎年冬から春にかけてのシーズンは H7N9など鳥インフル

エンザのハイシーズンとなる。人々は、日常生活中では病死した鳥への接触を極力避け、活禽への直接接

触を避けること； 農村地区の人々は、検疫証明書のない活禽を流しの屋台から購入したり、それらを飼育

したりしないこと； 鳥類への接触歴があり発熱及び気道感染症の症状があるものは、マスクを着用し、直

ちに現地の医療機構を受診し、主体的に自らの鳥類暴露歴の有無を伝えること」とアドバイスしている。 

 

 

http://www.gdwst.gov.cn/Pc/Ywdt/show/t/yqxx/id/18045.html 

＆ 

http://gd.sina.com.cn/news/b/2018-02-12/detail-ifyrkuxt6572960.shtml 

 

 

H7N9 in Guangdong is Stable 
Guangdong Reported the Year’s First Case of H7N9: Winter & Spring is High 
Season of Avian Flu 
Health and Family Planning Commission of Guangdong Province  www.gdwst.gov.cn 2018-02-11

 14:27:19 Source: HFPC of Guangdong's Site 

Sina Guangdong gd.sina.com.cn 2018-02-12 08:03 Information Time 

 

 

(Health and Family Planning Commission of Guangdong Province) 

According to the statistics of "China Disease Prevention and Control Information System", as of February 10 at 

00:00, in 2018, a case of H7N9 was reported in our province (Zhongshan City Reported this on February 10). 

http://www.gdwst.gov.cn/Pc/Ywdt/show/t/yqxx/id/18045.html
http://gd.sina.com.cn/news/b/2018-02-12/detail-ifyrkuxt6572960.shtml


Surveillance showed no evidence of H7N9 virus changes in human infectivity, virulence and interpersonal 

transmission. 

Experts suggest that the overall case fatality ratio (CFR) of H7N9 patients is about 30-40%, annual winter and 

spring season for the susceptible season of H7N9 and other avian flu. The people should avoid contact with dead 

poultry in their daily life and try to avoid direct contact with live poultry; those who are in rural areas should not buy 

live chickens from live poultry vendors without quarantine certificates and raise them; those with history of bird 

contact and fever and/or respiratory symptoms should wear masks and seek medical advice promptly from the local 

medical institutions and inform the doctors of the history of poultry exposure. 

 

(Sina Guangdong) 

Information Times (Reporter: Zhang Xiuli) 

Yesterday, the reporter learned from the provincial Wei Planning Commission official WeChat platform, according 

to the statistics of China Disease Prevention and Control Information System, Guangdong Province reported a case of 

H7N9 (Zhongshan City reported this on February 10) by 0:00 on February 10, 2017, which is the first H7N9 case 

reported in Guangdong this year. Surveillance showed no evidence of H7N9 virus changes in human infectivity, 

virulence and interpersonal transmission. 

We will have Spring Festival shortly, and the active period for live poultry transactions came again. In this regard, 

experts suggest that the overall case fatality ratio (CFR) of H7N9 patients is about 30-40%, annual winter and spring 

season for the susceptible season of H7N9 and other avian flu. The people should avoid contact with dead poultry in 

their daily life and try to avoid direct contact with live poultry; those who are in rural areas should not buy live 

chickens from live poultry vendors without quarantine certificates and raise them; those with history of bird contact 

and fever and/or respiratory symptoms should wear masks and seek medical advice promptly from the local medical 

institutions and inform the doctors of the history of poultry exposure. 

 

 

：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：： 以下は中国語原文 ：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：： 

我省 H7N9 疫情平稳 

广东报告今年首例 H7N9 病例 冬春为禽流感易发季节 
广东省卫计委 www.gdwst.gov.cn 2018-02-11 14:27:19 来源： 粤卫信 

新浪广东 gd.sina.com.cn 2018-02-12 08:03 信息时报 
-------------------------------------------------------------------------------- 

（广东省卫计委） 

根据“中国疾病预防控制信息系统”统计，截至 2 月 10 日零时，2018 年我省报告 H7N9 病例 1 例（中山市 2

月 10日报告）。监测显示，未发现 H7N9病毒发生对人感染力、毒力和人际传播能力变化的证据。 

 

专家建议，H7N9 患者总体病死率在 30-40%左右，每年冬春季节为 H7N9 等禽流感的易发季节。公众在日常生

活中应避免接触病死禽，尽量避免直接接触活禽；农村地区公众不要从流动活禽摊贩处购买无检疫证明的活

禽并饲养；有禽类接触史且出现发热及呼吸道症状者，应戴上口罩，尽快到当地医疗机构就诊，并主动向医

生告知禽类接触史。 

 

（新浪广东） 

信息时报讯（记者 张秀丽） 昨日，记者从省卫计委官方微信平台获悉，根据中国疾病预防控制信息系统

统计，截至 2 月 10 日 0 时，2018 年广东省报告 H7N9 病例 1 例（中山市 2 月 10 日报告），这是广东今年报

告的首例 H7N9病例。监测显示，未发现 H7N9病毒发生对人感染力、毒力和人际传播能力变化的证据。 

春节临近，又到了活禽交易的活跃期。对此，专家提醒，H7N9 患者总体病死率在 30%~40%左右，每年冬春

季节为 H7N9等禽流感的易发季节。市民日常生活中应避免接触病死禽，尽量避免直接接触活禽；农村地区居

民不要从流动活禽摊贩处购买无检疫证明的活禽并饲养；有禽类接触史且出现发热及呼吸道症状者应戴上口

罩，尽快到当地医疗机构就诊，并主动向医生告知禽类接触史。 
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